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OR.BR.0002.23.2020 

 

 

P R O T O K Ó Ł Nr XXIII/20 

z sesji  

Rady Gminy Poraj 

z dnia 22 grudnia 2020 roku 

Zdalny tryb obradowania 

czas trwania obrad: 14
00 

– 16
15 

 

                                                                                                                                   

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (t. j. 

Dz. U. z 2020 r., poz. 713 z późn. zm.) oraz  art. 15zzx ust. 1 i 2 ustawy z dnia 2 marca 2020 

roku o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i 

zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji 

kryzysowych (t. j. Dz. U. z 2020 r., poz. 1842 z późn. zm.) Przewodniczący p. Sylwester 

Sawicki o godzinie 14
00

 otworzył XXIII sesję Rady Gminy Poraj, która z uwagi na panującą 

sytuację związaną z pandemią ponownie odbyła się z wykorzystaniem środków 

porozumiewania się na odległość. 

Przewodniczący poinformował również, że trwające obrady Rady Gminy Poraj na mocy 

art. 20 ust. 1b w/w ustawy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących 

obraz i dźwięk. Nagrania obrad zostaną udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej 

(Bip) i na stronie internetowej Gminy Poraj. Udział w sesji jest równoznaczny z wyrażeniem 

zgody na rozpowszechnianie wizerunku utrwalonego podczas obrad, a administratorem 

danych osobowych jest Gmina Poraj reprezentowana przez Wójt Gminy Poraj. 

Następnie podziękował Radnym oraz p. Wójt Katarzynie Kaźmierczak za udział w 

obradach.  

Przewodniczący zarządził sprawdzenie listy obecności radnych (zał. nr 1). W tym celu 

odczytywał kolejno nazwiska radnych, którzy potwierdzali swoją obecność. Po 

zweryfikowaniu w/w listy Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad (obecność 14 

radnych). W sesji nie uczestniczył Radny p. Patryk Frendowski. 

 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 
 Proponowany porządek XXIII sesji – zał. nr 2, został przekazany wszystkim radnym, 

jednostkom organizacyjnym i kierownikom poszczególnych referatów Urzędu Gminy Poraj w 

ustawowym terminie, tzn. 15 grudnia 2020 r.  

Przewodniczący Rady zwrócił się do Radnego p. Leszka Lacha, który jest Przewodniczącym 

Klubu Radnych „Gmina dla Wszystkich” z pytaniem, czy faktycznie cały klub jest 

inicjatorem projektu uchwały zapisanego w pkt 16 porządku obrad, gdyż na wspólnej Komisji 

Rady w dniu 17 grudnia bieżącego roku Radna i jednocześnie członkini w/w klubu p. Jolanta 

Chmura stwierdziła, że została powiadomiona o zamiarze złożenia takiego projektu uchwały, 

jednakże ona sama go nie popiera. W odpowiedzi Radny p. Leszek Lach złożył wniosek o 

wykreślenie z porządku obrad XXIII sesji pkt 16 tzn. projektu uchwały zmieniającego 

Uchwałę w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze 

inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. 
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Przewodniczący Rady przypomniał, że zmiana porządku obrad wymaga bezwzględnej 

większości głosów ustawowego składu rady. W związku z brakiem innych uwag do porządku 

XXIII sesji Przewodniczący p. Sylwester Sawicki zarządził głosowanie nad złożonym 

wnioskiem, który został przyjęty „jednogłośnie” – 13 głosów „za”. Radna p. Barbara Caban 

nie oddała głosu. Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 3 do protokołu. 

Przewodniczący poinformował, że zgodnie z §23 ust. 7 Statutu Gminy Poraj porządek po 

zmianach nie podlega już głosowaniu. 

  

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołu z sesji Nr XXI/20 z dnia 26 listopada 2020 r. 

4. Przyjęcie Protokołu z nadzwyczajnej sesji Nr XXII/20 z dnia 10 grudnia 2020 r. 

5. Odczytanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Poraj na 2021 rok. 

6. Opinia Komisji Rewizyjnej o projekcie budżetu Gminy Poraj na 2021 rok. 

7. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu Gminy Poraj na 2021 rok. 

8. Dyskusja nad wniesionymi poprawkami. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Poraj na lata 

2021-2033. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Poraj na 2021 rok. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Poraj. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie Gminy Poraj. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat od właścicieli 

nieruchomości, którzy pozbywają się z  terenu nieruchomości nieczystości ciekłych oraz 

od właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz Gminy. 

16. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia 

wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planów Pracy Komisji Rady Gminy Poraj na 

2021 rok. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planów Pracy Rady Gminy Poraj na 2021 

rok.                                                         

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2020 rok. 

21. Sprawy różne. 

22. Zamknięcie sesji. 
 

3. Przyjęcie Protokołu z sesji Nr XXI/20 z dnia 26 listopada 2020 r. 
  Przewodniczący przypomniał, że projekt protokołu z XXI sesji Rady Gminy Poraj 

radni otrzymali drogą elektroniczną w dniu 10 grudnia 2020 r. Do chwili obecnej nikt nie 

zgłosił poprawek do tego dokumentu. W związku z tym zarządził głosowanie, w wyniku 

którego w/w dokument został przyjęty „jednogłośnie” – 14 głosów „za”. 

Protokół głosowania imiennego to zał. nr 4. 
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4. Przyjęcie Protokołu z nadzwyczajnej sesji Nr XXII/20 z dnia 10 grudnia     

2020 r. 
  Przewodniczący ponownie przypomniał, że projekt protokołu z XXII 

nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Poraj radni otrzymali drogą elektroniczną w dniu 17 

grudnia 2020 r. Do przedmiotowego dokumentu nie wniesiono uwag. W związku z tym 

zarządził głosowanie, w wyniku którego protokół został przyjęty „jednogłośnie” – 13 

głosów „za”. Podczas głosowania stwierdzono nieobecność Radnego p. Bartosza Rajczyka. 

Protokół głosowania imiennego to zał. nr 5. 

 

5. Odczytanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Poraj na 

2021 rok. 
 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Poraj na 2021 rok stanowiący 

zał. nr 6 do protokołu został odczytany przez Przewodniczącego Rady p. Sylwestra 

Sawickiego. 

 

6. Opinia Komisji Rewizyjnej o projekcie budżetu Gminy Poraj na 2021 rok. 
 Przewodniczący Rady odczytał również Opinię Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Poraj do projektu uchwały budżetowej Gminy Poraj na 2021 rok. Dokument ten stanowi zał. 

nr 7 do protokołu. 

 

7. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu Gminy Poraj na 

2021 rok. 
 Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej na temat projektu budżetu Gminy Poraj na 

2021 rok (zał. nr 8) została odczytana przez Skarbnika Gminy p. Annę Kukla. 

 

8. Dyskusja nad wniesionymi poprawkami. 
Głos w dyskusji zabrali: 

 Radny p. Krzysztof Klimek: 

 nawiązał do działu 700, w którym w dochodach zaplanowano sprzedaż mienia na 

kwotę 2,9 mln zł (Żarki Letnisko (ŻL) – ponad 4 ha i Jastrząb – 0,56 ha), z czego 1,5 

mln zł zostanie przeznaczone na budowę II etapu kanalizacji w ŻL, w związku z tym  

chciał wiedzieć jakie są plany odnośnie pozostałej kwoty w wysokości 1,4 mln zł, 

 zapytał o hipotetyczną sytuację, w której może nie dojść do sprzedaży zaplanowanych 

działek, tzn. czy wówczas będzie zagrożona realizacja kanalizacji w ŻL, 

 przypomniał o swojej prośbie odnośnie udostępnienia umowy zawartej z wykonawcą 

kanalizacji w ŻL, której do tej pory nie otrzymał, 

 wspomniał o dziale 600, w którym w wydatkach na bieżące utrzymanie dróg 

zaplanowano tylko 350 tys. zł i na budowę dróg i chodników 450 tys. zł , co według 

jest zbyt niskie,, 

 nie zgodził się z informacją otrzymaną z Urzędu Gminy odnośnie remontu ulic: 

Ogrodowej, Raczyńskiej i Jodłowej w ŻL, czego potwierdzeniem był zakup przez 

mieszkańców ul. Jodłowej ok. 260 t frezu, który w grudniu został położony, niestety 

zabrakło funduszy na zakup emulsji, w związku z czym poprosił o zabezpieczenie tej 

ulicy, 

Przewodniczący próbował zwrócić uwagę radnemu, że sprawy przez niego poruszane nie 

dotyczą ściśle projektu przyszłorocznego budżetu. 

 podziękował mieszkańcom ul. Jodłowej w ŻL za inicjatywę prowadzącą do jej 

naprawienia i złożył wniosek o położenie asfaltu na tej drodze, co będzie 

uhonorowaniem działań mieszkańców, 
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 stwierdził, że z pozyskanych środków z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych  

w wysokości ponad 570 tys. zł można byłoby naprawić wszystkie drogi w ŻL; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak odniosła się tylko do kwestii dotyczącej przyszłorocznego 

budżetu, natomiast pozostałe sprawy jej zdaniem powinny zostać poruszone w punkcie 

Sprawy różne: 

 przypomniała, że sprawa przesunięcia środków otrzymanych w ramach Funduszu 

Inwestycji Lokalnych z planów zakupu samochodu strażackiego na cele drogowe była 

dokładnie przeanalizowana na ostatniej wspólnej komisji i nie znalazła wówczas 

ogólnej akceptacji, 

 poinformowała, że wkład własny na budowę kanalizacji w ŻL nie jest związany ściśle 

ze sprzedażą działek, co oznacza, że inwestycja nie jest zagrożona.  

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Poraj 

na lata 2021-2033 – projekt uchwały stanowi zał. nr 9 do protokołu. 

Brak uwag do tego dokumentu.  

  

Uchwała NR 179(XXIII)20 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Poraj na 

lata 2021-2033 (zał. nr 10) została przyjęta – 9 głosów „za”, 4 głosy „przeciw” przy 1 głosie 

„wstrzymującym się”.  

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 11 do protokołu. 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Poraj na 2021 rok.  
  

Uchwała NR 180(XXIII)20 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Poraj na 2021 rok (zał. 

nr 12) została przyjęta – 9 głosów „za”, 4 głosy „przeciw” przy 1 głosie „wstrzymującym 

się”.  

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 13 do protokołu. 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji - 
projekt uchwały to zał. nr 14 do protokołu. 

Przewodniczący p. Sylwester Sawicki przypomniał, że wszystkie projekty uchwał zostały 

zaopiniowane przez wspólną Komisje w dniu 17 grudnia 2020 r. 

Radni nie zgłosili uwag do w/w dokumentu, który dotyczył aglomeracji Poraj..  

 

Uchwała NR 181(XXIII)20 w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji (zał. nr 

15)  została przyjęta „jednogłośnie” – 14 głosów „za”.   

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 16 do protokołu. 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji – 
projekt uchwały to zał. nr 17 do protokołu. 

Do powyższego dokumentu, który dotyczył aglomeracji ŻL nie zgłoszono uwag. 

 

Uchwała NR 182(XXIII)20 w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji (zał. nr 

18) została zatwierdzona „jednogłośnie” – 14 głosów „za”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 19 do protokołu. 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Poraj – projekt uchwały to zał. nr 20 do 

protokołu. 
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Przewodniczący p. Sylwester Sawicki poprosił w imieniu p. Wójt o wprowadzenie 

poprawki w postaci dopisania w §4 projektu uchwały następującej treści: Traci moc Uchwała  

Nr 342(XLV)2013 Rady Gminy Poraj z dnia 19 grudnia 2013 r. w sprawie: zmiany „Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Poraj”  i automatyczne 

przesunięcie obecnego §4 do §5. 

Innych uwag nie zgłoszono. 

 

Uchwała NR 183(XXIII)20 w sprawie uchwalenia Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Poraj (zał. nr 21) została zatwierdzona – 13 głosów 

„za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 22 do protokołu. 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków na terenie Gminy Poraj – projekt uchwały to zał. nr 23 do 

protokołu. 

Przewodniczący przypomniał, że radni otrzymali pozytywną opinię Wód Polskich na 

temat projektu Regulaminu, który został uchwalony przez Radę Gminy Poraj 29 października 

bieżącego roku, co oznacza, że został on opracowany zgodnie z obowiązującymi przepisami. 

Do w/w dokumentu nie wniesiono uwag. 

 

Uchwała NR 184(XXIII)20 w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków na terenie Gminy Poraj (zał. nr 24) została zatwierdzona 

„jednogłośnie” – 14 głosów „za”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 25 do protokołu. 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat od właścicieli 

nieruchomości, którzy pozbywają się z  terenu nieruchomości nieczystości 

ciekłych oraz od właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do 

ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz Gminy – 
projekt uchwały to zał. nr 26 do protokołu. 
Do powyższego dokumentu nie zgłoszono uwag. 

 

Uchwała NR 185(XXIII)20 w sprawie ustalenia górnych stawek opłat od właścicieli 

nieruchomości, którzy pozbywają się z  terenu nieruchomości nieczystości ciekłych oraz od 

właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na rzecz Gminy (zał. nr 27) została zatwierdzona „jednogłośnie” – 

14 głosów „za”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 28 do protokołu. 

 

O głos poprosiła Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak, która podziękowała radnym za przyjęcie 

powyższych uchwał, a przede wszystkim tych, które dotyczyły przyszłorocznego budżetu,  

wspomniała o zbliżającym się do końca Programie Postępowania Naprawczego, wyraziła 

również podziękowanie za pragmatyzm  w kwestii podjęcia uchwał dotyczących aglomeracji, 

Regulaminu dostarczania wody i odprowadzenia ścieków, jak również studium i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy, który jest bardzo wyczekiwanym przez 

mieszkańców dokumentem z racji długiego okresu trwania całej procedury. 

 

16. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę w sprawie poboru opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa oraz wyznaczenia 
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inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso – projekt uchwały to 

zał. nr 29 i nr 30 do protokołu. 

Powyższy dokument został wykreślony z porządku obrad.   

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planów Pracy Komisji Rady 

Gminy Poraj na 2021 rok – projekt uchwały to zał. nr 31 do protokołu. 

Przewodniczący przypomniał, że na wspólnym posiedzeniu Komisji radni 

zdecydowali o wprowadzeniu poprawki do planu pracy zarówno Komisji ds. budżetu jak 

również Komisji ds. oświaty, tzn. wykreślono lipcowe posiedzenia wyjazdowe, natomiast w 

sierpniu zdecydowano o komisji wyjazdowej do wybranych gminnych obiektów, o ich 

wyborze radni zdecydują w momencie ustalania terminu posiedzenia. Zmiany te zostały 

uwzględnione w zał. nr 32 do protokołu. 

 

Uchwała NR 186(XXIII)20 w sprawie zatwierdzenia Planów Pracy Komisji Rady Gminy 

Poraj na 2021 rok (zał. nr 33) została zatwierdzona – 13 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący 

się”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 34 do protokołu. 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Rady Gminy Poraj na 

2021 rok – projekt uchwały to zał. nr 35 do protokołu. 

Brak uwag. 

 

Uchwała NR 187(XXIII)20 w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Rady Gminy Poraj na 

2021 rok (zał. nr 36) została zatwierdzona „jednogłośnie” – 14 głosów „za”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 37 do protokołu. 

 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej – 
projekt uchwały to zał. nr 38 do protokołu. 

Brak uwag. 

 

Uchwała NR 188(XXIII)20 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej (zał. nr 

39) została zatwierdzona  – 9 głosów „za”, 3 głosy „przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące się”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 40 do protokołu. 

 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2020 rok – 
projekt uchwały to zał. nr 41 do protokołu. 

 Przewodniczący przypomniał, że w dniu 16 grudnia bieżącego roku radni otrzymali 

zmieniony załącznik nr 2 do projektu uchwały. Poinformował również, że w załączniku nr 3 

tego dokumentu wkradł się błąd pisarski, tzn. w dziale 921 powinna widnieć kwota 10 tys. zł, 

co zresztą wynika z załącznika nr 2. 

Brak uwag. 

 

Uchwała NR 189(XXIII)20 w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2020 rok (zał. 

nr 42) została zatwierdzona  – 10 głosów „za”, 3 głosy „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 43 do protokołu. 

 

W imieniu p. Wójt Przewodniczący p. Sylwester Sawicki postawił wniosek w sprawie 

upoważnienia przez radnych p. Wójt do wprowadzenia ewentualnych zmian w budżecie na 
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2020 rok, jeżeli takowe się pojawią bez konieczności zwoływania sesji, co potwierdziła Wójt 

p. Katarzyna Kaźmierczak. 

Wniosek został przyjęty – 11 głosów „za” przy 3 głosach „wstrzymujących się”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 44 do protokołu. 

 

21. Sprawy różne. 
W punkcie tym głos zabrali: 

 Radny p. Grzegorz Bojanek: 

 zgłosił zniszczenie zwężenia na moście  na ul. Nadrzecznej w Poraju, 

 postawił Wniosek w sprawie opracowania kompleksowej informacji na temat 

przygotowania Gminy Poraj do rozpoczęcia szczepień na COVID-19, który został 

przyjęty „jednogłośnie” przez Radnych – 14 głosów „za”.  

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 45 do protokołu, 

 przy okazji w/w wniosku zwrócił uwagę na konieczność zapewnienia lodówki do 

przechowywania szczepionek z temperaturą do -70 C oraz osobnego wejścia dla 

pacjentów dorosłych chorych i zdrowych, a także o możliwości wypożyczenia z 

Tauron agregatów prądotwórczych, które mogą wspomóc działania w tym zakresie; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak wyjaśniła, że to nie jest kwestia agregatów, które zresztą 

Gmina posiada i wykorzystuje przy obecnie pojawiających się przy okazji budowy drogi 

wojewódzkiej wyłączeniach prądu, problem jest z pewnością ze wspomnianą lodówką 

specjalistyczną, która kosztuje kilkadziesiąt tys. zł i należy sprawdzić, czy jest możliwość 

uzyskania wsparcia przy zakupie takiego urządzenia, dodała, że w ośrodku funkcjonują 

dwa osobne wejścia, które obecnie są już wykorzystywane; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek: 

 postawił kolejny wniosek w sprawie przygotowania i przeprowadzenia gminnej 

kampanii promującej szczepienia na COVID-19 przy pomocy wszelkich dostępnych 

gminnych kanałów informacyjnych, 

 poinformował, że jest zwolennikiem szczepień na COVID-19 i zadeklarował, że jak 

tylko będzie taka możliwość skorzysta z takiego szczepienia, które zresztą w ramach 

kampanii promującej może wykonać publicznie; 

 Radna p. Jolanta Chmura stwierdziła, że nie może poprzeć tego wniosku z uwagi na to, że 

ani Urząd Gminy ani radni nie są fachowcami w tej dziedzinie, aby móc namawiać innych 

do takich działań, dodała, że kwestia szczepień jest indywidualną sprawą każdego 

człowieka; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek stwierdził, że jest to kwestia promowania a nie namawiania; 

 Radna p. Dagmara Superson-Kosztyła stwierdziła, że w obecnych czasach, w których ruch 

antyszczepionkowców się mocno szerzy jest moralny obowiązek promowania tego, co jest 

sprawdzone naukowo, tzn. zarówno szczepionki na COVID, jak również na wszystkie inne 

choroby i pochwaliła pomysł Radnego p. Bojanka; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek wymienił osoby ze światowej polityki, które publicznie 

poddały się szczepieniu na COVID; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak podzieliła się swoimi przemyśleniami na temat szczepień 

jak również emocjami i poglądami m.in. mieszkańców Gminy w tym temacie, podkreśliła, 

że odzew służby zdrowia jest różny a działania Rządu wzmagają jedynie panikę, dlatego 

też jej zdaniem pomysł Radnego p. Bojanka jest bardzo dobry, gdyż należy na spokojnie 

rozmawiać z ludźmi i ich do tego przekonywać i zaproponowała radnemu 

przeprowadzenie na stronie Dobry Poraj ankiety w tym temacie; 

 Radna p. Jolanta Chmura podkreśliła, że absolutnie nie jest przeciwna szczepieniom, 

jednakże jej zdaniem nie jest to miejsce do promowania i zachęcania do takich działań 

przez radnych; 
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 Radny p. Łukasz Boroń poinformował, że jest przeciwny szczepieniom na COVID, 

jednakże jego zdaniem radni nie mogą wpływać na decyzje społeczeństwa, które pewnie     

i tak   zostanie do tego przymuszone; 

 Radny p. Bartosz Rajczyk stwierdził, że na chwilę obecną z powodu braku informacji na 

temat skutków szczepionki, w tej kwestii wstrzyma się od głosu, choć nie wykluczył, że za 

kilka miesięcy zmieni zdanie; 

 Radny Krzysztof Klimek również przyznał, że na dzień dzisiejszy za mało jest informacji 

na ten temat, dlatego promowanie szczepionki na Covid jest jego zdaniem ryzykowne; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek w związku z wątpliwościami, zaproponował zamianę słowa 

„promować” na słowo „informować”; 

 Radny p. Waldemar Sitek podkreślił, że słowo „promować” ma bardzo szeroki zakres i 

może odnosić się do wielu rzeczy, natomiast w kwestii szczepionki zauważył, że 

nadchodzi z Wielkiej Brytanii nowy szczep tego wirusa, który rozprzestrzenia się dużo 

szybciej i jest dużo bardziej inwazyjny niż ten pierwotny, zauważył również, że najbardziej 

narażone są osoby starsze, u których ewentualne objawy poszczepienne mogą pojawić się 

po wielu latach lub w ogóle, dlatego też w tej kwestii poparł pomysł radnego p. Bojanka; 

 Radny p. Leszek Lach stwierdził, że obecna szczepionka raczej nie pomoże na nowy 

szczep wirusa i zalecił ostrożność przy podejmowaniu takich decyzji, choć przyznał, że 

raczej sam podda się takiemu szczepieniu; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek sprecyzował ostateczną wersję swojego wniosku: 

Wniosek w sprawie przygotowania i przeprowadzenia gminnej kampanii 

informacyjnej na temat szczepień na COVID-19 przy pomocy wszelkich dostępnych 

gminnych kanałów informacyjnych 

i wyraził zdziwienie taką postawą radnych w trzeciej dekadzie XXI wieku a także podzielił 

się informacjami na temat szczepionki głoszonymi przez naukowców, na koniec jeszcze 

raz podkreślił, że sam jak najbardziej się zaszczepi chociażby z powodu zadbania o 

ochronę seniorów; 

Wniosek został przegłosowany – 8 głosów „za” przy 5 głosach „wstrzymujących się”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 46 do protokołu; 

 Radny p. Krzysztof Klimek ponowił swój wcześniejszy wniosek: 

Wniosek w sprawie położenia nawierzchni asfaltowej na ul. Jodłowej w Żarkach 

Letnisku, co uhonoruje działania mieszkańców, którzy przyczynili się do jej 

wyremontowania 

Wniosek został odrzucony w drodze głosowania, które zostało przeprowadzone po 

poniższej dyskusji – 1 głos „za”, 9 głosów „przeciw” przy 3 głosach „wstrzymujących 

się”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 47 do protokołu; 

 podziękował dwóm mieszkańcom tej ulicy, którzy szczególnie przyczynili się do jej 

obecnego wyglądu, 

 stwierdził, że skoro podłoże ulicy jest przygotowane, to niewielkim kosztem można 

położyć asfalt;  

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak: 

 poprosiła przedmówcę o trzymanie się faktów, bo choć faktycznie inicjatywa 

mieszkańców była ogromna i nikt tego nie kwestionuje, to jednak rozłożenie 

pozyskanego przez mieszkańców materiału przy użyciu sprzętu, a co za tym idzie 

zapłacenie za taką usługę odbyło się po stronie Urzędu Gminy, dodała, że 

zabezpieczenie ulicy metodą natryskową, które wymaga wysokich temperatur o tej 

porze roku w ogóle nie wchodzi w grę, 

 odnośnie wniosku Radnego p. Klimka zwróciła się do wszystkich radnych ŻL, aby 

wspólnie się zastanowili, którą ulicę wybrać do wykonania projektu budowy ulicy w 
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technologii asfaltowej, co od dłuższego czasu było zaplanowane i dodała, że nie ma 

możliwości wykonania w przyszłym roku takiej inwestycji w całości; 

 Radna p. Jolanta Chmura poprosiła o wyjaśnienie, czy budowa III etapu kanalizacji nie 

spowoduje, że położony wcześniej asfalt zostanie zerwany; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak zauważyła, że położenie ul. Jodłowej w ŻL raczej nie 

wskazuje na szybkie jej skanalizowanie, nawet w przypadku pozyskania środków na III 

etap; 

 Radny p. Krzysztof Klimek stwierdził, że kanalizacja na ul. Jodłowej nie powstanie 

wcześniej niż za 10 lat, natomiast jest to droga ważna pod względem komunikacyjnym, 

gdyż są plany połączenia się z Gminą Żarki, poinformował również, że otrzymał pismo od 

Prezesa Kolei Śląskich, w którym przychylono się do jego prośby i zdecydowano, że 2 

dodatkowe pociągi przyśpieszone będą zatrzymywać się na stacji ŻL; 

 Radna p. Jolanta Chmura poprosiła jeszcze raz o podanie z dokładnością co najmniej do 

roku kiedy może się odbyć III etap kanalizacji w ŻL i jakie mogą być koszty związane z 

położeniem asfaltu na ul. Jodłowej, podziękowała Kierownikowi Referatu Gospodarki 

Komunalnej, Inwestycji i Pozyskiwania Środków (GK) p. Adamowi Zaczkowskiemu o 

dokonanie poprawek na ulicach, które były już wcześniej naprawiane, dzięki temu efekty 

są zadawalające; 

 Radny p. Waldemar Sitek zwrócił uwagę, że w przyszłorocznym budżecie na budowę dróg 

i chodników jest przewidziane tylko 450 tys. zł, w związku z tym wniosek Radnego          

p. Klimka jest raczej niewykonalny, gdyż nie da się położyć asfaltu niewielkim kosztem 

jak twierdził wnioskodawca, tylko może się okazać, że koszty mogą przewyższyć 

zaplanowane środki, dodatkowo stwierdził, że budowanie drogi asfaltowej w miejscu, 

gdzie nie ma kanalizacji jest marnotrawieniem pieniędzy publicznych, tym bardziej, że 

sytuacja finansowa Gminy nie jest najlepsza i dodatkowo potęguje ją panująca pandemia, 

która szybko się nie skończy i będzie z pewnością rzutować na przychody Gminy, dlatego 

też należy racjonalnie zarządzać środkami, które są do dyspozycji, z czym zgodził się 

również Radny p. Bartosz Rajczyk; 

 Radny p. Łukasz Boroń poinformował, że dzięki dobrej współpracy z Kierownikiem 

bodowy drogi wojewódzkiej udało mu się doprowadzić do wyrównania frezem większości 

ulic w Masłońskim, w związku z tym idąc tokiem rozumowania Radnego p. Klimka 

powinien również złożyć wniosek o położenie asfaltu na tych drogach, co jednak według 

niego nie jest racjonalne; 

 Radny p. Marcin Makuch wyraził zrozumienie dla wniosku p. Klimka, jednakże stwierdził, 

że powinno się utwardzić tę drogę innym materiałem, który będzie równie trwały np. 

kostka brukowa, który w momencie budowy kanalizacji będzie można zdemontować a 

następnie ponownie rozłożyć bez ponoszenia większych kosztów, przypomniał również, że 

była mowa o wykonaniu w pierwszej kolejności projektu drogi asfaltowej, a od projektu do 

realizacji może być długa droga, czego potwierdzeniem jest ul. Ludowa w Choroniu i 

zadeklarował wstrzymanie się od głosu podczas głosowania wniosku; 

 p. Adam Zaczkowski poinformował, że nie jest w stanie konkretnie odpowiedzieć na 

pytanie Radnej p. Chmury, gdyż nie wiadomo, jakie środki będą dostępne na kolejne etapy 

budowy kanalizacji w ŻL, nie wiadomo w ogóle jakie projekty będą się kwalifikować w 

następnej prognozie finansowej, nie wiadomo również jakiej wielkości aglomeracje będą 

mogły być objęte dofinansowaniem, nie znane są również kryteria które będą brane pod 

uwagę, w związku z tym trudno skonkretyzować termin w kontekście nawet kilku lat, a co 

dopiero do jednego roku; 

 Radny p. Krzysztof Klimek zauważył, że przez wiele lat ŻL czekały na kanalizację, 

dlatego też 60 dróg gruntowych jest w fatalnym stanie i jeszcze raz zauważył, że przez 

kolejne 10 lat z pewnością nie uda się doprowadzić do III etapu kanalizacji w ŻL, dodał, że 
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obecny stan ul. Jodłowej z pewnością zmniejszy koszty jej trwałego utwardzenia, które nie 

koniecznie musi być asfaltowe, ale powinno być równie mocne, potwierdził słowa p. Wójt, 

że Gmina była odpowiedzialna za rozprowadzenie pozyskanego przez mieszkańców ul. 

Jodłowej frezu, w związku z tym należy szanować środki wydane przez społeczeństwo i 

Gminę i nie pozwolić do ponownego jej zniszczenia; 

 Radna p. Jolanta Chmura stwierdziła, że kompleksowe wyremontowanie ul. Jodłowej 

będzie niesprawiedliwe w stosunku do ulic, które są w dużo gorszym stanie; 

 p. Adam Zaczkowski: 

 nie zgodził się z wypowiedzią Radnego p. Klimkiem odnośnie tego, że w ciągu 

najbliższych 10 lat nie pojawi się szansa na kontynuacje skanalizowania ŻL, gdyż 

wszystko zależy od wytycznych i rozporządzeń regulujących takie inwestycje 

finansowane ze środków zewnętrznych, 

 wyjaśnił, że wykonanie nawierzchni asfaltowej na drodze nie jest takie proste jak 

mówił Radny p. Klimek i dotyczy zadań inwestycyjnych finansowanych ze środków 

majątkowych, nie można również realizować takiej inwestycji bez odpowiedniego 

projektu i zweryfikowania, czy obecne podłoże może stanowić podbudówke dla 

asfaltu, dodał, że najprawdopodobniej należałoby realizację takiego zadania zacząć od 

podstaw, czyli projektu, korytowania i kładzenia kolejnych warstw podbudowy o 

właściwym zagęszczeniu, aby w końcu móc położyć asfalt, zauważył również, że aby 

ocenić rodzaj i jakość obecnego podłoża należy poczekać do wiosny; 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki zarządził głosowanie nad powyższym wnioskiem, 

którego wyniki zapisano wyżej; 

 Radna p. Jolanta Chmura: 

 poinformowała, że zgodnie z jej informacjami mają nastąpić zmiany w sposobie 

segregowania odpadów komunalnych, tzn. ma się zmniejszyć ilość frakcji do trzech i 

poprosiła o zweryfikowanie tego, 

 chciała wiedzieć, czy jest możliwość renegocjacji obecnie obowiązującej umowy z 

firmą realizującą usługę wywozu odpadów ze względu na zmniejszenie ilości wywozu 

śmieci zmieszanych z dwóch do jednego, 

 zaproponowała, aby po zweryfikowaniu przepisów, dla mieszkańców, którzy w 

mniejszości i raczej dwa razy w roku oddają większą ilość bioodpadów w postaci 

przede wszystkim liści podstawić wielki kontener, którego wysoki koszt może 

wpłynąć na to, że po przemyśleniu społeczeństwo przestanie tego typu odpady 

oddawać na wysypisko, 

 nawiązała do ostatniej sesji, na której zgłaszała problem zlikwidowania starego 

przejścia przez tory kolejowe, co spowodowało duże utrudnienia dla mieszkańców 

terenów przy przedmiotowym przejściu, dlatego też chciała wiedzieć czy już 

poczyniono jakieś kroki i czy w ogóle jest szansa na przywrócenie tego przejścia, 

które jej zdaniem spełnia wszystkie niezbędne warunki, a którego brak może 

doprowadzić do tragedii, gdyż mieszkańcy będą przechodzili przez tory w 

niedozwolonych miejscach, ponieważ wybudowane przejście podziemne jest sporo 

oddalone od rejonu o którym mowa; 

 Radna p. Ewa Masłoń przypomniała o swoim wniosku zgłoszonym na sesji 10 grudnia 

bieżącego roku odnośnie infografiki na temat bioodpadów i w związku z koniecznością 

opuszczenia posiedzenia złożyła wszystkim najserdeczniejsze życzenia świąteczne i 

noworoczne; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak poinformowała, że lada moment infografika zostanie 

opublikowana; 

 p. Adam Zaczkowski: 
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 potwierdził słowa p. Wójt i dodał, że należy przede wszystkim jeszcze parę dni 

poczekać na uprawomocnienie się uchwały, która daje prawo skorzystania z ulgi ze 

względu na kompostowanie  i jak tylko będzie można wszystkie informacje zostaną 

podane do publicznej wiadomości w odpowiedniej graficznej formie,   

 w odpowiedzi na pytania Radnej p. Chmury odnośnie odpadów komunalnych 

poinformował, że Gmina będzie reagować na wszelkie zmiany ale w przepisach 

ustawowych a nie w odniesieniu do informacji medialnych i zachęcił radną do 

bezpośredniego kontaktu z pracownikami zajmującymi się tą dziedziną w celu 

uzyskania odpowiedzi na nurtujące pytania, 

 odpowiedział, że likwidacja przejścia przez tory kolejowe była strategiczną decyzją 

Polskich Linii Kolejowych, która została podjęta na całym odcinku modernizowanej 

sieci w celu dostosowania trasy do szybkich prędkości, w związku z tym były również 

problemy związane z planami zamykania niektórych przejazdów kolejowych, dodał, 

że podejmując takie decyzje koleje opierały się przede wszystkim na bezpieczeństwie 

zdrowia i życia osób korzystających z torowiska; 

 Radna p. Jolanta Chmura zapytała, kto w takim razie w obecnej chwili weźmie 

odpowiedzialność za to, jeżeli dojdzie do nieszczęśliwego wypadku; 

 p. Adam Zaczkowski stwierdził, że nie można się odnieść do dzikiego niezgodnego z 

prawem przechodzenia przez torowisko; 

 Radna p. Jolanta Chmura zauważyła, że w miejscu zlikwidowanego przejścia kończy się 

droga, która jest kontynuowana po drugiej stronie torów i zapytała, czy Gmina 

kontaktowała się z koleją w sprawie ewentualnego przywrócenia przedmiotowego 

przejścia; 

 p. Adam Zaczkowski odpowiedział, że takich ulic w ŻL jest wiele, dodał, że Urząd Gminy 

posiada korespondencję z koleją w sprawie, z której wynika, że koleje nie zmienią tego 

projektu szczególnie, że będzie wybudowane, wstępnie nieplanowane przejście 

podziemne, które zostało zaprojektowane na wniosek mieszkańców, a szczególnie 

Towarzystwa Przyjaciół Żarek Letniska (TPŻL), dodał, że Gmina ze względu na brak 

kompetencji nie wydawała w tym zakresie żadnych decyzji, jedynie opiniowała 

przedstawione projekty i rozwiązania; 

 Radna p. Jolanta Chmura poprosiła o przesłanie na jej adres mailowy ostatniej 

korespondencji Gminy z Polskimi Liniami Kolejowymi i poprosiła, aby nie podpierać się 

w tym wypadku bezpieczeństwem mieszkańców, które według niej w tym momencie 

zostało mocno zachwiane; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek wyraził zdziwienie, że mając przejście podziemne mieszkańcy 

chcą przywrócenia poprzedniego bardzo niebezpiecznego dla życia, co zbulwersowało 

Radną p. Chmurę, następnie dodał, że jako radny gminny ma prawo wypowiadać się 

również na temat takich spraw, tym bardziej, że jego znajomy stracił dziecko na takim 

właśnie przejściu; 

 Radny p. Bartosz Rajczyk podziękował Radnemu p. Bojankowi za przygotowanie 

materiału filmowego o Alei Lipowej w Choroniu i zachęcił wszystkich jego do obejrzenia, 

natomiast p. Wójt podziękował za postawienie wiaty przy Domu Ludowym w Choroniu, o 

która wnioskowali mieszkańcy i na koniec złożył wszystkim życzenia świąteczne, do 

których dołączyła się Radna p. Chmura; 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki chciał wiedzieć, czy w dalszym ciągu jest problem z 

oświetleniem na PKP w Poraju; 

 p. Adam Zaczkowski odpowiedział, że póki co,  nadal borykają się z utrudnieniami i dodał, 

że na moście na ul. Nadrzecznej w Poraju faktycznie doszło do kolizji, na chwilę obecną 

przejazd został zabezpieczony; 
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 Radny p. Krzysztof Klimek zapytał, kiedy jest realna szansa na rozpoczęcie budowy II 

etapu kanalizacji w ŻL; 

 p. Adam Zaczkowski zobowiązał się przesłać radnemu kopię umowy, w której zgodnie z 

harmonogramem prace mają się rozpocząć już na początku stycznia. 

 

22.  Zamknięcie sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku sesji Przewodniczący p. Sylwester Sawicki w 

pierwszej kolejności złożył życzenia świąteczno – noworoczne, podziękował wszystkim za 

udział w obradach i o godzinie 16
15

 zamknął XXIII sesję Rady Gminy Poraj. 

Radni wzajemnie składali sobie życzenia. 

 

 

Protokolant 

Inspektor 

 

Agnieszka Dudek      Przewodniczący 

                 Rady Gminy Poraj 

 

      

      Sylwester SAWICKI 

 

 
 

 


